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Side 2 

Spørgsmål:  

Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 14. marts fra Lars Birch Jensen vedr. be-

skatning af søfolk, jf. alm. del – bilag 128. 

 

Svar:  

Lars Birch Jensens seneste henvendelse til Skatteudvalget er en kommentar til min besva-

relse af spørgsmål 163, hvori jeg blev bedt om at kommentere en tidligere henvendelse fra 

den pågældende. 

Som det fremgår af  min besvarelse af spørgsmål 163, har det været en underliggende for-

udsætning, at sømanden populært sagt skal have det samme beløb til sin rådighed, hvad en-

ten han sejler på en DIS-nettohyre eller på en almindeligt beskattet bruttohyre. Denne for-

udsætning har eksisteret i hele DIS-ordningens levetid, og den er nu blevet skrevet ind i lo-

ven.  

Lars Birch Jensen anfører, at han ikke kan opretholde samme rådighedsbeløb efter 1. juli 

2005, som han kunne før lovændringen. Jeg kan i sagens natur ikke udtale mig om Lars 

Birch Jensens personlige forhold, men hvis det for en sømand forholder sig som anført, kan 

jeg ikke komme til andet resultat, end at DIS-hyren ikke har været fastsat ud fra de forud-

sætninger, der var – og fortsat er – gældende. 

Der er ikke i skattelovgivningen fastsat regler for, hvordan en almindeligt beskattet brutto-

hyre skal omregnes til en DIS-nettohyre. Arbejdsgiveren skal dog over for skattemyndig-

hederne kunne godtgøre, hvordan DIS-hyren er beregnet. De omregningsfaktorer, som 

nævnes i henvendelsen, er ikke en del af skattelovgivningen, og de er derfor ikke nødven-

digvis i sig selv tilstrækkeligt grundlag for skattemyndighederne til at konstatere, om betin-

gelserne for udbetaling af DIS-hyre er opfyldt. 

Jeg har ikke yderligere kommentarer til spørgsmålet om fastsættelsen af DIS-hyre og al-

mindeligt beskattet hyre, og jeg har ingen planer om at søge lovgivningen ændret på dette 

område. 

 


